
Olympisk miljesatsning
Med slagord av typen "OL - feil satsing" markerte Naturvernforbun
det (NNV) lenge motstanden mot at OL sku lie legges til Lillehammer
og fryktet bade milje - belastninger og milja - edeleggelser, Men Sam
aranche og IOC valgte Lillehammer.

Naturvemforbundet innrettet seg etter
de nye reali tetene. Grunnholdningen til
OL som et ressurse dende sirkus var
fortsatt intakt , men det ble nedvendig a
endre stra tegi. Milj evernerne bestemte
seg for a forsake a pavirke OL fra
innersiden og samarbe ide med myndi g
heter og arranger for a dempe miljeska
dev irkninge n mest mul ig. Prosjekt Mil
jevennlig OL (PMOL) ble opprettet
ved arsskiftet 1988/89 som et redskap
for a fa dette til.
Allerede fra starten av var det god kon
takt mellom PMOL og Miljeverndepar
tementet. Men det tok to ars anstrengel
ser og en opprivende konflikt rundt
byggingen av ishallen som senere ble
til "Vikingskipet" i Akers vika fe r en
fruktbar dialog med Lillehammer
Olympiske Organisasjonskomite, LOOe
kom i gang.
Dermed utviklet .de tre hovedaktorene 
mynd ighetene, LOOe og NNV - grad
vis en unik samarbeidsmodell for miljo
i OL. Mange gode detaljlesninger kom
pa plass, og modellen har vakt interna
sjonal oppmerksomhet. Sin hittil ste rste
suksess kunn e samarbeidspartneme
regis trere da IOe i februar 1993 slo
fast at milje blir det nye og tredje ele
ment i framtidige OL i tillegg til idre tt
og kultur.

Likevel holder de involverte en lav
profil og er papa sselige med a under
streke at at OL slik det er i dag, er for
stort og ressurskrevende til a kunne
kalles miljevenn lig.
- Arbeide t med fje llhallen ga Gjevik

strandpromendaen tilbake. Det far sta
som eksempel pa at fine milj odetaljer
er kommet pa plass og at spennende,
nye le sninger er funnet. Det viktige er
at dette viser vei for framtida. Men vi
vokter oss vel for a si at OL blir rnilje
vennli g, presi serer Sigmund Haugsja,
LOOes miljekoordinator,
- Hovedsaklig forseker vi a redusere

skader. Men viktigere er det at vi har
startet en prosess som andre rna fere
videre. Lillehammer har en gang for
aile satt milj e tydelig pa IOe og inter
nasjon al idrett s dagsorden , sier pro
sjektleder i NNV,
Olav Myrholt.
- Helt enig. Dessuten ser vi viktige

resultater pa andre felt , tilfoyer loge
Aarhus, Miljoverndepartementets OL 
ansva rlige. Bedre avfallsbehandling og
ny teknologi for kloakkrensing er bare
noen eksempler. Det ligger ogsa en
utfordring i a bevare og videreutvikle
den lokale miljek ompetansen som er
bygd opp i tilknytning til Lillehammer
- OL, avslutter Aarhus.
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Environmentalists and
the Olympic Games

Under slogans like "The Olympics - A Mistaken Investment " Norwegi
an Society for the Conservation of Nature (NNV) opposed Lillehamme
r's bid to host the Games on the grounds of the environmental strain and
damage they would cause. But this first NNV strategy foundered. Lille
hammer got the 1994 Games.

Facing this fact, outright opposition
was no longer a feasible alternative.
NNV's attitude towards the olympic
games as a resource wasting circus
remained unchanged, but a change of
strategy was necessary. The environ
mentalists decided to attempt to influ
ence the games positively by working
with the autho rities and the organizers
to minimize the enviro nmental impact,
and Proj ect Environment - Friendly
Olympics (PEFO) was established as
NNV's tool in 1988/89.
All the time there was positive and con
structive contact between the Royal
Norw egian Ministry of Environment
and PEFO.
But it took PEFO two years of hard
work and the controversy over the con
struction of an Olympic ice rink on the
border of Akervika bird sanctuary to
establish closer links with the Lille
hammer Olympic Organising Comm it
tee (LOOC).
From then on the three parties - the
authorities on central and local level,
LOOC and PEFO - developed a uni
que model of cooperation to the benefit
of the environment, and a series of
single issues were solved successfully.
This model has att racted enthusiast ic
attention internat ionally. Its greates t
success to date came in February 1993
when the IOC resolved that envi ron
ment was to be an integra l part of its
work in the future and the new and
third element in the Olympic Games in

addition to sports and culture.
Neve rtheless the three main players in
the env ironmental field are carefu l to
keep a low profile about their work.
They agree that the Olympic Games 
as they are today - are fa r too big and
deman d too many resources to deserve
the label "environmentally friendly".
- Rock from the construction of the ice
rink in the mountain actually helped to
reclaim the po lluted, derelict beach of
Gjevik. This is just an example. We
have introduced many nice environ
mental details and succee ded in finding
some interesting new solutions. This
points out the direction for the futu re.
But we are careful not to call the
Games envrionmentally friendly,
underlines Sigmund Haugsjd, environ
mental coordinator of the LOO e.
- Basically we are trying to minimize

damages. But more important is the
fact that we have actually started a
process here. Lillehammer has put
environment on the agenda of the IOC
and international sports once and for
all, says PEFO's project manager Olav
Myrholt.
- I agree, and we also see results in

other important fie lds, adds Inge Aa r
hus of the Min istry of Environment.
Improved standards of waste manage
ment and new techno logy fo r sewage
treatment are exciting examples. It will
also be an important task to maintain
the local environm ental expe rtise that
has been developed, ends Mr. Aarhus.
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